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P R O T O K Ó Ł  Nr  IV/2016 
z obrad XVIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawski e 

z/s w Mszanowie 
 

 Sesja odbyła się w dniu 27 kwietnia 2016 roku, w sali narad sesyjnej Urzędu Gminy w 
Mszanowie. 

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski o godz. 9:00 otworzył XVIII Sesję Rady 
Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji 
uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób 
stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecny radny Przemysław Kotewicz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
Sesja trwała do godz.11:55. 

Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Pana Tomasz Waruszewski  
- radna powiatu nowomiejskiego Pani Barbara Grzywacz 
- radca prawny Pan Zbigniew Drzystek  
- Skarbnik Gminy Pani Joanna Artuszewska  
- Kierownik Referatu Inwestycji Stanisław Bielecki 
- Przedstawiciel firmy "EU-CONSULT" Sp. z o.o. w Gdańsku Pan Michał Majek 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2   
Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Zapytania i wnioski. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
na lata 2016-2025. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-
2034.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2016.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej, 

dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Nowe 

Miasto Lubawskie ze Związku Gmin Północnego Mazowsza. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminnemu Centrum Kultury Nowe 

Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie na realizację zadania „Zagospodarowanie Parku 
Kultury, Sportu i Rekreacji w Bratianie”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Gminą Biskupiec zadania pn.: Zakup 
samochodów ratowniczo-gaśniczych dla OSP z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Gmina Biskupiec zadania: Zakup 
wyposażenia do OSP z terenu Gminy Biskupiec. 

16. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z 
organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w 2015 roku. 

17. Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury za 2015 rok.  
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18. Monitoring Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie za 2015 rok.  

19. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
20. Zamknięcie obrad Sesji. 
 

Przebieg obrad: 

Ad 1 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 

Ad 2  

Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 

Do porządku obrad nie wniesiono zmian. 

 
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad. 
Sekretarzem obrad XVIII Sesji została Pani Anna Dymowska. 
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Gminy. 
Sekretarz obrad XVII Sesji Pan radny Mirosław Dajos poinformował, że zapoznał się z 
protokołem z poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o 
jego przyjęcie.  
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z obrad XVII Sesji Rady Gminy. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 

Ad 5 

Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 30 marca 
do 26 kwietnia 2016 r.: 
30.03.2016 
- Pan Wójt uczestniczył w zebraniach wiejskich w Pacółtowie i Tylicach. 
31.03.2016 
- Zawarł akt notarialny na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości   
Bratian 236 - sprzedaż w drodze bezprzetargowej na rzecz najemcy.  
- Wziął udział w zebraniach wiejskich w Nowym Dworze Bratiańskim i Chroślu. 
2.04.2016 
- Wziął udział w Wojewódzkich Igrzyskach Samorządowych, które odbyły się w Olecku. 
Reprezentacja Gminy zajęła wysokie czwarte miejsce.  
3.04.2016 
- Pracownik Referatu Oświaty reprezentował Wójta podczas spotkania z Panem Edmundem 
Benet’em  sponsorem Szkoły Podstawowej w Radomnie.   
5.04.2016 
- Pan Wójt spotkał się ze Starostą Nowomiejskim w sprawach dotyczących planowanych 
inwestycji. 
- Spotkał się również Wójtem Gminy Lubawa w sprawie zawarcia porozumienia 
międzygminnego dla potrzeb projektu związanego z zakupem samochodów pożarniczych. 
 
6.04.2016 
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- Spotkał się z przedstawicielkami Spółdzielni Socjalnej „Nowy Horyzont” z Mszanowa. 
- Uczestniczył w otwarciu Powiatowego Turnieju Szkół Podstawowych. 
7.04.2016 
- Zawarł akt notarialny na sprzedaż  działki budowlanej nr 141/6 położonej w Tylicach.  
- Spotkał się z Burmistrzem Nowego Miasta Lubawskiego w sprawach dotyczących 
rozbudowy kanalizacji w Małej Nawrze oraz kontynuacji budowy ścieżki pieszo-rowerowej w 
granicach miasta. 
- Uczestniczył w powiatowej konferencji z okazji Światowego Dnia Zdrowia. 
8.04.2016 
- Pani Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas II Targów Pracy. 
11.04.2016 
- Uczestniczył w zebraniu Zarządu Oddziału Powiatowego ZOSP, którego gospodarzem była 
jednostka OSP w Tylicach. 
12.04.2016 
- Zawarł akt notarialny na sprzedaż  działek budowlanych nr 216/81 oraz 216/85 położonych 
w Jamielniku.  
- Pan Wójt zeznawał jako strona w sprawie z powództwa Pani Grzybowskiej. 
- Pani Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas obchodów VI rocznicy 
posadzenia Dębu Pamięci  dla uhonorowania mieszkańca Gwiździn asp. PP Franciszka 
Chały. 
13.04.2016 
- Uczestniczył w spotkaniu w sprawie realizowanej inwestycji dotyczącej kanalizacji w 
Pacółtowie. 
- Wziął udział w posiedzeniu Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP, którego gospodarzem 
była jednostka OSP w Jamielniku. 
14.04.2016 
Spotkałem się z przedstawicielem biura projektowego, któremu zlecono opracowanie 
programu funkcjonalno–użytkowego w zakresie budowy stacji uzdatniania wody i częściowej 
modernizacji sieci wodociągowej. 
- Spotkał się z Przedstawicielkami Spółdzielni Socjalnej Nowy Horyzont w Mszanowie. 
16.04.2016 
- Wziął udział w obchodach 150-lecia działalności Kół Gospodyń Wiejskich na ziemiach 
polskich. Gospodarzem i organizatorem obchodów było KGW w Skarlinie. W uroczystości 
uczestniczyli: Marszałek Województwa Gustaw M. Brzezin, Starosta Nowomiejski Andrzej 
Ochlak, Prezes Warmińsko Mazurskiego Związku Rolników Kółek i Organizacji Rolniczych 
Wiesław Domian oraz Prezes Regionalnego Związku Rolników Kółek i Organizacji 
Rolniczych w Toruniu Antoni Chiniewicz, Przewodnicząca Regionalnej Rady KGW Danuta 
Grzyb, były Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie  
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury reprezentował Wójta podczas Międzyszkolnego 
Konkursu Poezji Śpiewanej. 
18 - 19.04.2016 
- Pan Wójt uczestniczył w Zgromadzeniu Ogólnym Związku Gmin Wiejskich RP. 
20.04.2016 
- Spotkał się Dyrektorem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w sprawie projektu 
dotyczącego kanalizacji w Pacółtowie. 
21.04.2016 
- Uczestniczył w omówieniu wyników kompleksowej kontroli Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Jest to kolejna kontrola, która potwierdza wzorowe prowadzenie Ośrodka.   
- Wziął udział w szkoleniu BHP dla pracodawców. 
22.04.2016 
W Skarlinie Dyrektor Gminnego Centrum Kultury reprezentował Wójta podczas IX Gminnego 
Konkursu Karaoke. 
 
25.04.2016 
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- Uczestniczył w posiedzeniu Komisji Społecznej Rady Gminy.  
- Spotkał się z przedstawicielem biura projektowego, któremu zlecono opracowanie 
programu funkcjonalno–użytkowego budowy stacji uzdatniania wody wraz z częściową 
modernizacją sieci. 
26.04.2016 
- Podpisał umowę na sporządzenie dokumentacji technicznej dotyczącej stacji uzdatniania 
wody i sieci wodociągowej. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 

W okresie od 26 marca do 22 kwietnia br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- udrożniono studzienki kanalizacji deszczowej w Tylicach,  
- nawieziono kruszywo na drogę gminną w Pacółtowie i w Pustkach, wykonano transport 
kruszywa gruzowego na drogę gminną w miejscowości Gwiździny – Mroczenko w ilości     
200 ton, 
- przeprowadzono profilowanie dróg gminnych w miejscowościach: Chrośle, Nowy Dwór 
Bratiański, Pacółtowo, Tylice, Lekarty, Skarlin, Mszanowo, Nawra, Bratian, Pustki,  
- wykonano prace porządkowe na drogach w Bratianie, Pustkach, Chroślu, Kaczku, 
Jamielniku, Nawrze i Nowym Dworze Bratiańskim, 
- zabezpieczono ubytek w drodze gminnej Gryźliny – Radomno przy mostku, 
- przeprowadzono prace porządkowe na cmentarzu w Gwiździnach. 

 
Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na:  

- Przebudowę dróg gminnych w miejscowościach Bratian i Jamielnik. Zadanie nr 1 – 
Przebudowa ul. Okrężnej w Bratianie., 

- Przebudowę dróg gminnych w miejscowościach Bratian i Jamielnik. Zadanie Nr 2 – 
Przebudowa drogi gminnej ul. Kasztanowa w Jamielniku – zjazd nr II na ul Lipową, 

- Budowę budynku mieszkalnego, szeregowego – mieszkania socjalne i komunalne na 
terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie -  etap I budowa  jednego segmentu A w Jamielniku, 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec marca 2016 r. było 445 
zarejestrowanych osób bezrobotnych, czyli o 64 osoby mniej niż według stanu na koniec 
lutego 2016 r. 

Złożono wnioski o dofinansowanie inwestycji na: 

- kompleksową przebudowę dróg lokalnych w miejscowości Chrośle, gwarantującą szeroki 
dostęp do obiektów użyteczności publicznej oraz dróg powiatowych. Planowany koszt 
inwestycji to ponad 554 tys. zł, a dofinansowanie wynosi prawie 353 tys. zł. 

- przebudowę drogi gminnej Mszanowo - Nowe Miasto Lubawskie (granica gminy, droga 
powiatowa nr 5500N) polegającą na kompleksowej przebudowie dróg lokalnych w 
miejscowości Mszanowo, gwarantującą szeroki dostęp do obiektów użyteczności publicznej 
oraz dróg powiatowych. Planowany koszt inwestycji przekracza 3 mln 683 tys. zł, a 
dofinansowanie wynosi  2 mln 343 tys. zł. 

- budowę instalacji fotowoltaicznej w Gminie Nowe Miasto Lubawskie. Planowany koszt 
przekracza  314 tys. zł, a dofinansowanie wynosi 267 tys. zł. 

- zastosowanie odnawialnych źródeł energii poprzez kompleksową modernizację systemu 
grzewczego w Szkole Podstawowej w Gwiździnach. Planowany koszt przekracza 396 tys. zł, 
a dofinansowanie wynosi 336 tys. zł. 
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- boisko wielofunkcyjne w Gwiździnach. Planowany koszt to prawie 440 tys. zł,  
dofinansowanie wynosi 220 tys. zł. 

Otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 90 000 zł na zadanie - Przebudowa drogi 
gminnej Pacółtowo – Berlinek od skrzyżowania z drogą woj. nr 538, dojazdowej do gruntów 
rolnych we wsi Pacółtowo, na odcinku o długości 240 m – Etap I  w ramach tzw. FOGR 

W dniu 18.04.2016 roku podpisano umowę z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie dotyczącą umorzenia części pożyczki w 
kwocie 22,5 tys. zł. Środki z umorzenia Gmina zobowiązana jest przeznaczyć na 
przedsięwzięcie ekologiczne w związku z czym środki te zostaną przekazane na realizację 
zadania pn. „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Mszanowo”. 

Zarządzenia wydane w okresie od 30 marca do 27 kwietnia 2016r. 
W dniu 30.03.2016r. wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
216/81 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
216/85 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
W dniu 31.03.2016r. wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie upoważnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie w sprawach z zakresu świadczenia wychowawczego, 
- w sprawie upoważnienia pracownika Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie w sprawach z zakresu świadczenia wychowawczego, 
- w sprawie upoważnienia pracownika Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie w sprawach z zakresu świadczenia wychowawczego, 
- w sprawie upoważnienia pracownika Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie w sprawach z zakresu świadczenia wychowawczego, 
-  w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2016 rok, 
-  w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie na 2016 rok, 
W dniu 4.04.2016r. wydano zarządzenie w sprawie współudziału w przygotowaniu 
i przeprowadzeniu powiatowego ćwiczenia obronnego we współdziałaniu z jednostkami 
samorządu terytorialnego z terenu powiatu nowomiejskiego i powiatowymi służbami, 
inspekcjami, strażami oraz Wojskową Komendą Uzupełnień w Ostródzie, 
W dniu 6.04.2016r. wydano zarządzenie w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych 
przez szkoły wyższe i zakłady doskonalenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia 
nauczycieli zatrudnionych w jednostkach oświatowych Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
rok 2016, 
W dniu 20.04.2016r. wydano zarządzenie w sprawie zmiany zarządzenia w sprawie 
ustalenia podstawy obliczenia dotacji dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznej szkoły 
podstawowej, niepublicznego oddziału przedszkolnego i niepublicznego zespołu wychowania 
przedszkolnego, 
W dniu 25.04.2016r. wydano zarządzenia: 
- w sprawie odpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej działką ewidencyjną nr 202/2, 
położoną w obrębie geodezyjnym Bratian, gmina Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości (dz. nr 223/2 obręb 
Pacółtowo) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie w celu poprawy warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej, 
- w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości oznaczonej działką ewidencyjną 7/27, 
położonej w obrębie geodezyjnym Jamielnik, Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
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W dniu 26.04.2016r. wydano zarządzenie w sprawie otwartego konkursu ofert na wykonanie 
w 2016 roku zadania samorządu Gminy przez organizacje pozarządowe oraz podmioty 
wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
 

Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
 
Radna Barbara Giziewska zgłosiła, że w dniu wczorajszym od godz. 11-tej do 23-ej w 
Lekartach nie było wody.  W nocy pojawiła się, ale rano również nie było. 
Najprawdopodobniej nie ma wody w studni i co dalej. 
 
Radna Anna Dymowska złożyła pisemne interpelacje do Pana Wójta i odczytała treść. 
Przebudowa ul. Królowej Jadwigi w Jamielniku. Otóż w dniu 22 marca droga ta była łatana. 
Zasypano dziury piaskiem z kamykami. Teraz pojawiły się większe dziury. Prosiła o załatanie 
tych dziur. Przed 1 kwietnia była awaria na ujęciu wody w Bagnie. W dniu 1 kwietnia dalszy 
sąsiad zauważył brązową wodę cieknącą z kranu, zadzwonił do ZUK-u w Mszanowie i 
usłyszał, że była drobna awaria. Pomiędzy 4, a 9 kwietnia zaczęła lecieć śmierdząca woda w 
kranach w Jamielniku. W dniu 9 kwietnia wróciłam z pracy i zobaczyłam, że z kranu leci 
brązowa woda. W dniu 11 kwietnia był to poniedziałek zgłosiłam ten fakt do ZUK-u. 
Przyjechał pracownik i z dwóch hydrantów została spuszczona woda. W 2015 roku pojawił 
się duży problem z jakością wody ze stacji w Bagnie. Modernizacji wymaga sieć 
wodociągowa. Jakie środki są podejmowane w w/w kierunku, by nie powtórzyła się sytuacja 
z 2015 roku. Gmina na koniec 2015 roku dała sobie podwyżki w wysokości 13,28 %. Gdzie 
najniższa krajowa wynosi 6%.  Nie mam nic przeciwko pracownikom, którzy zarabiają mniej, 
aby otrzymywali więcej. Proszę o udostepnienie wynagrodzeń na koniec 2015 roku 
pracowników pełniących kierownicze stanowiska, Pana Wójta, Pani Sekretarz, Pani 
Skarbnik, Pana radcy prawnego, Pana Kierownika Referatu budowlanego. Jakie projekty  
zostały napisane przez Urząd Gminy na finansowanie inwestycji w 2015 roku ze środków 
zewnętrznych z Ministerstwa, z fundacji, z Unii Europejskiej, na place zabaw, boiska, na 
stacje uzdatniania wody.  
Do Pani radnej powiatu, radna Dymowska zgłosiła wniosek o urządzenie przejścia dla 
pieszych w okolicach skrzyżowania ul. Spacerowej i Nowomiejskiej.  
 
Radny Mirosław Dajos – w imieniu mieszkańców zgłosił problem właściwego utrzymania 
drzew rosnących na prywatnych posesjach przy ulicy w okolicach cmentarza. Gałęzie 
sięgają na drogę co przeszkadza korzystającym z drogi. Czy jest możliwość 
wyegzekwowania właściwej pielęgnacji tych drzew. Również na działkach często krzewy na 
prywatnych posesjach rozrastają się na chodnik i zawężają i tak już wąskie chodniki. Prosił, 
aby zwrócić uwagę mieszkańcom podczas kontroli porządku.  
 
Radny Marek Miecznikowski  - drogi w Chroślu są dobrze zrobione. Pan radny zgłosił 
wniosek o oczyszczenie rowu gminnego od figury do Gryźlin na niewielkim odcinku. Zgłosił 
wniosek o podcięcie gałęzi przy drogach. 
 
Sołtys Kazimierz Domżalski zgłosił wniosek o podcięcie gałęzi przy drodze Nowy Dwór – 
Nawra oraz pod górę do P. Mejki. Pan sołtys mówił, że kilka razy zgłaszał problem dot. 
świetlicy i nic nie jest zrobione. 
 
Sołtys Ryszard Pruchniewski zapytał, czy Agencja Nieruchomości Rolnych zwróciła się z 
wnioskiem do Gminy o przekazanie działki w Lekartach. Tam jest również mieszkanie. 
Rodzina ze Skarlina nie ma mieszkania i chętnie wynajęłaby je.  
Pan sołtys zgłosił, że rok czasu trwa dowiezienie tłucznia na drogę do Jamielnika, na odcinku 
od początku góry. Jest tam uskok i grozi uszkodzeniem pojazdów. Zgłosił również, że miała 
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być przełożona lampa oświetleniowa w Lekartach na drogę do Gryźlin. Pan sołtys zapytał 
również co jest z wodą.  
 
Sołtys Ireneusz Dąbrowski wnioskował o nawiezienie tłucznia na drogę na nowe osiedle na 
końcu wsi, na odcinku, gdzie kończy się asfalt. Zgłosił wniosek o nasadzenie krzewów wokół 
ogrodzenia na cmentarzu. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Edyta Gorzka przypomniała swój wniosek zgłoszony 
wcześniej o założenie lampy na „szaleńcu” na istniejący słup. To jest wybudowanie. Mieszka 
tam 5 rodzin. Jest problem z dojazdem i znalezieniem tych posesji wieczorem. Jedyna lampa 
na dole nie rozwiązuje problemu.  
 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
lata 2016-2025. 
Pan Michał Majek w formie prezentacji medialnej omówił główne założenia strategii.  
Strategia Gminy Nowe Miasto Lubawskie obejmuje lata 2016-2025. Jest zbieżna z 
dokumentami wyższego rzędu Strategią rozwoju społeczno-gospodarczego województwa 
warmińsko-mazurskiego do roku 2025, a także Strategią rozwoju powiatu nowomiejskiego na 
lata 2015 -2022.  
W dokumencie wyodrębniono cechy i problemy warunkujące rozwój obszarów  i 
społeczności lokalnej Gminy, to przede wszystkim: warunki naturalne, dodatni przyrost 
naturalny,  region zamieszkują głównie osoby w wieku produkcyjnym, wskaźnik obciążenia 
demograficznego, to znaczy ludność w wieku nieprodukcyjnym na 100 osób w wieku 
produkcyjnym jest na bardzo niskim poziomie. Spadek liczby zawieranych małżeństw. Stały 
wskaźnik migracji, wysoki wskaźnik bezrobocia wśród kobiet, wysoki wskaźnik bezrobocia 
długotrwałego oraz wysoki odsetek osób bezrobotnych poniżej 30 roku życia. Dostosowanie 
systemu kształcenia i szkolenia do potrzeb rynku pracy, bierność osób bezrobotnych w 
poszukiwaniu pracy, duży odsetek gospodarstw rolnych, brak rozwiniętej infrastruktury 
przemysłowej niski poziom zurbanizowania gminy, niski odsetek dróg wojewódzkich, 
krajowych i powiatowych, słaba jakość dróg, połączenia taborowe. Rozwój budownictwa 
mieszkaniowego, mieszkalnictwo komunalne i socjalne, wydłuża się sieć wodociągowa, oraz 
sieć kanalizacyjna. Dostępność usług  w zakresie ochrony zdrowia ma również wpływ na 
rozwój obszarów i społeczności lokalnej. Oferta turystyczna i rekreacyjna. Dostęp do 
edukacji  i placówek przedszkolnych. Oferta inwestycyjna gminy, zagrożenie różnorodności 
biologicznej i niska emisja, a także hałas komunikacyjny. W dokumencie wyodrębniono 
obszary wzrostu oraz obszary wymagające poprawy lub zmiany. Obszary wzrostu to: 
przyrost naturalny, liczba mieszkańców w wieku produkcyjnym, rozwijanie opieki 
przedszkolnej, wydłużanie sieci wodociągowej, rozwój sieci kanalizacyjnej, rozwój 
budownictwa mieszkaniowego, oferta inwestycyjna gminy i działania ekologiczne.  
Obszary, które wymagają poprawy: wskaźnik bezrobocia, wskaźnik migracji, 
niedostosowanie systemu kształcenia do potrzeb rynku pracy, dostępność usług w zakresie 
ochrony zdrowia, brak rozwiniętej infrastruktury przemysłowej, mieszkalnictwo komunalne i 
socjalne, niski poziom zurbanizowania gminy oraz słaba jakość dróg i komunikacji. W celu 
zmiany obszarów wymagających interwencji opracowano wizje i misje gminy. Proponowana 
wizja Gminy brzmi: Gmina Nowe Miasto Lubawskie jest miejscem bezpiecznym i przyjaznym 
dla mieszkańców, otwartym na współpracę i rozwój oraz wspierającym lokalna 
przedsiębiorczość. Aby osiągnąć tę wizję, misją Gminy jest poprawa jakości życia 
mieszkańców. Wzrost ich aktywności i przedsiębiorczości oraz dbałość o najistotniejsze 
kompetencje mieszkańców w perspektywie nowoczesnego rynku pracy. Dla osiągnięcia wizji 
wyodrębniono dwa obszary interwencji: Gmina Nowe Miasto Lubawskie nastawiona na 
rozwój i współpracę i w tym kierunku celem strategicznym jest zwiększenie aktywności 
społecznej i ekonomicznej mieszkańców oraz wspieranie przedsiębiorczości i edukacji. Żeby 
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osiągnąć ten cel strategiczny Gmina musi zrealizować cele operacyjne czyli wspieranie 
kreowania społeczeństwa informacyjnego, wspieranie edukacji opartej na Internecie i 
nowych technologiach, wspieranie lokalnej przedsiębiorczości oraz zwiększenie liczby miejsc 
pracy. Rezultaty będą następujące: dzięki realizacji Strategii rozwoju gminy w gminie przede 
wszystkim zmniejszy się liczba osób bezrobotnych, w tym liczba osób długotrwale 
bezrobotnych oraz bezrobotnych bez jakichkolwiek kwalifikacji. Zdecydowanie zwiększy się 
liczba bezrobotnych aktywnie poszukujących zatrudnienia, a dzięki nowym terenom 
inwestycyjnym zwiększy się liczba firm zarejestrowanych oraz liczba miejsc pracy w gminie.  
Konsekwencją rozwoju technologii informacyjnych i znaczącego wpływu nowych technologii 
na codzienne życie prywatne oraz zawodowe jest kształcenie społeczeństwa cyfrowo 
zaawansowanego, którego przedstawiciele z łatwością posługiwać się będą nowoczesną 
technologią. Do zadań gminy w tym zakresie należeć będzie wsparcie zadań powiatu w 
zakresie edukacji informatycznej, czego następstwem będzie utworzenie klasy w szkole 
gimnazjalnej o profilu informatycznym, organizowanie zajęć pozalekcyjnych czy kursów 
komputerowych dla osób zagrożonych wykluczeniem cyfrowym. Drugim obszarem 
strategicznym, w którym gmina powinna zainterweniować jest nowoczesna komunikacja i 
infrastruktura oraz bezpieczna przestrzeń publiczna gminy. W tym obszarze celem 
strategicznym jest podniesienie jakości i ilości infrastruktury drogowej,  technicznej i miejsc 
użyteczności publicznej. Cele operacyjne, które pozwolą zrealizować ten cel strategiczny 
jest: poprawa jakości infrastruktury drogowej gminy i technicznej gminy, zwiększenie 
poczucia bezpieczeństwa mieszkańców, zwiększenie estetyki i użyteczności przestrzeni 
publicznej oraz ochrona środowiska. Rezultaty po osiągnięciu tego celu strategicznego: w 
Gminie zwiększy się udział powierzchni gruntów zurbanizowanych względem powierzchni 
całej Gminy, zostaną zbudowane ścieżki rowerowe oraz  zmodernizowane i dobudowane 
chodniki. Znaczącą poprawę mieszkańcy odczują poprzez zwiększenie długości sieci 
wodociągowej i kanalizacyjnej oraz wsparciu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Zmodernizowane zostaną nawierzchnie dróg gminnych i powiatowych, przy których 
zbudowane zostaną chodniki oraz zostaną ustawione elementy zapewniające 
bezpieczeństwo mieszkańcom gminy. Zwiększona zostanie liczba mieszkań socjalnych i 
komunalnych oraz usunięte zostaną wyroby zawierające azbest. Dodatkowo do wizji i misji 
obszarów interwencji i celów strategicznych i operacyjnych opracowane zostały zadania oraz 
wskaźniki, które szczegółowo rozpisane są w dokumencie. Zarządzanie strategią w latach 
2016-2025 opiera się na monitoringu, koordynacji i ewaluacji wszystkich zadań, celów wizji i 
misji, wskaźników operacyjnych, a także przeprowadzenia niezbędnych zmian, które 
wynikają z rozwoju gospodarczego i czynników zewnętrznych. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, 13 głosami „za”, przy 1 gł osie wstrzymuj ącym si ę, nie 
było głosów przeciwnych, podj ęła uchwał ę nr XVIII/131/2016 w sprawie przyj ęcia 
Strategii Rozwoju Gminy Nowe Miasto Lubawskie na la ta 2016-2025. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016-2034.  

Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XVIII/132/2016 w sprawie 
dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  na lata 2016-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
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Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
rok 2016. 
Oprócz zmian przedstawionych na wspólnym posiedzeniu Komisji, Pani Skarbnik 
zaproponowała jeszcze dwie zmiany: w załączniku nr 2 o wydatkach w rozdziale 75212 
zabezpieczyliśmy środki w wysokości 800 zł na przeprowadzenie akcji kurierskiej i ćwiczeń 
obronnych. Zamiast § 421 kwotę 800 zł przenosimy na § 3030 na ryczał dla osób biorących 
udział w akcji kurierskiej. W tym §  kwota 350 zł oraz § 4410 na delegacje 50 zł. W § 421 
zamiast 800 zł zostanie 400 zł. Całość tych wydatków zostanie zrefundowana przez 
Wojewodę. W załączniku nr 6 – przychody i rozchody w pozycji D2 – rozchody na kwotę  
1 072 463,68 zł,  W pozycji D2.1.1. w tym na realizację projektów unijnych powinno być 
100 000 zł. Zadłużanie z realizację projektów unijnych jest wyłączane z limitu zadłużenia. 
Ogólna kwota nie zmienia się. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, 13 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych i przy 1 
głosie wstrzymuj ącym si ę podj ęła uchwał ę nr XVIII/133/2016 w sprawie dokonania 
zmian w bud żecie Gminy na 2016 rok. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej, dotyczących 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy  jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XVIII/134/2016 w sprawie  
przyj ęcia zadań z zakresu administracji rz ądowej, dotycz ących utrzymania grobów i 
cmentarzy wojennych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
  
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie ze Związku Gmin Północnego Mazowsza. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy  jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XVIII/135/2016 w sprawie  
uchylenia uchwały w sprawie wyst ąpienia Gminy Nowe Miasto Lubawskie ze Zwi ązku 
Gmin Północnego Mazowsza. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie.  
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
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Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy  jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XVIII/136/2016 w sprawie  
uchwalenia Regulaminu utrzymania czysto ści i porz ądku na terenie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminnemu Centrum Kultury Nowe 
Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie na realizację zadania „Zagospodarowanie Parku Kultury, 
Sportu i Rekreacji w Bratianie”. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy 13 głosami „za”, nie było g łosów przeciwnych i przy 1 
głosie wstrzymuj ącym si ę podj ęła uchwał ę nr XVIII/137/2016 w sprawie udzielenia 
dotacji celowej Gminnemu Centrum Kultury Nowe Miast o Lubawskie z/s w Mszanowie 
na realizacj ę zadania „Zagospodarowanie Parku Kultury, Sportu i Rekreacji 
w Bratianie”.  
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Gminą Biskupiec zadania pn.: Zakup 
samochodów ratowniczo-gaśniczych dla OSP z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy  jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XVIII/138/2016 w sprawie  
wspólnej realizacji z Gmin ą Biskupiec zadania pn.: Zakup samochodów ratowniczo -
gaśniczych dla OSP z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawski e. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Gmina Biskupiec zadania: Zakup 
wyposażenia do OSP z terenu Gminy Biskupiec. 
W związku z omówieniem projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy  jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XVIII/139/2016 w sprawie  
wspólnej realizacji z Gmina Biskupiec zadania: Zaku p wyposa żenia do OSP z terenu 
Gminy Biskupiec. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
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Ad 16 
Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z 
organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w 2015 roku. 
 
Sprawozdanie omówiła Pani Katarzyna Wałdowska Pełnomocnik Wójta ds. współpracy z 
organizacjami pozarządowymi. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Ad 17 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury za 2015 rok.  
Sprawozdanie w formie prezentacji medialnej zaprezentował Dyrektor Pan Michał 
Wróblewski. 
W sprawozdaniu Pan Dyrektor przedstawił najważniejsze imprezy i wydarzenia kulturalne 
organizowane lub współorganizowane przez Gminne Centrum Kultury: 
- udział w akcji Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, 
- I Bratiańska Noc Kabaretowa z udziałem gwiazd Andrzeja Grabowskiego, Koń Polski oraz 
Jerzego Kryszaka,  
- GCK organizowało półkolonie letnie dla dzieci z Gminy Nowe Miasto Lubawskie. Zajęcia 
odbywały się na Orliku w Bratianie, a także w bibliotece w Gwiździnach i Jamielniku. 
- po raz pierwszy latem GCK zorganizowało charytatywny maraton zumby. Wszystkie 
zebrane akcesoria – środki czystości, artykuły chemii gospodarczej, zostały przekazane na 
rzecz Domu Dziecka w Pacółtowie.  
- Noc w bibliotece, w Gwiździnach i Jamielniku. Uczestnicy oglądają filmy, biorą udział w 
grach i zabawach, zajęciach sportowych. 
- Rajd rowerowy śladami Ułana Waraksiewicza organizowany przez bibliotekę w Jamielniku i 
stowarzyszenie jamielnickie przy współpracy Gminnego Centrum Kultury. 
- Największą imprezę były dożynki, które odbyły się 6 września w Nowym Dworze 
Bratiańskim.  
- We wrześniu w bibliotece w Jamielniku odbyło się spotkanie autorskie z  Katarzyną 
Bereniką-Miszczuk. Autorką powieści dla młodzieży. 
- GCK zorganizowało Narodowe Święto Niepodległości pod Trzema Dębami w Bratianie. 
Obchody połączone były z biegiem przełajowym, a także rowerowym rajdem niepodległości. 
- Przegląd twórczości zespołów, w których działają seniorzy „Zawsze młodzi”. Oprócz 
zespołu „Sami swoi”, który działa bardzo aktywnie na terenie Gminy wzięły udział także 
zespoły z Lubawy, Kurzętnika i Nowego Miasta Lubawskiego. Ta impreza odbyła się przy 
współpracy z Zespołem Seniora w Mszanowie, z okazji Dnia Seniora. 
- W grudniu w świetlicy w Mszanowie odbyło się bezpłatne widowisko teatralne. Cieszyło się 
bardzo dużym powodzeniem.  
- biblioteki organizują Światowy Dzień Pluszowego Misia dla wszystkich dzieci. 
- jak każdego roku, również w ubiegłym, wszystkie dzieci w szkołach odwiedził Mikołaj z 
okolicznościowymi paczkami.  
- W dniu 5 grudnia w sali w Mszanowie odbył się Mikołajkowy maraton zumby. Cieszył się 
wysoką frekwencją.  
W ramach Gminnego Centrum Kultury działa zespół „Sami swoi”, który w 2015 roku 
obchodził 2 rocznicę istnienia. W ubiegłym roku wziął udział w wielu uroczystościach i 
imprezach kulturalnych nie tylko na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. Zespół 
reprezentował Gminę na przeglądach i festiwalach m.in. w Suszu, Grunwaldzie, 
Gierzwałdzie, Szałkowie. Zespół prezentuje się bardzo godnie. W tym roku otrzymał 
dofinansowanie na nowe stroje. W ramach Gminnego Centrum Kultury działa także Centrum 
Aktywności Kulturalnej,  które zostało uruchomione w 2015 roku w szkole w Bratianie. Są 
tam prowadzone zajęcia kulturalne, edukacyjne dla dzieci. Uczestniczy około 25 dzieci.  
Gminne Centrum Kultury zarządza także boiskiem Orlik w Bratianie. Najważniejsze imprezy 
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na Orliku to m.in. Turniej Tymbarka, biegi przełajowe, turniej Orlików Premiera RP, tenisa 
ziemnego.  
W ramach GCK organizowane są także warsztaty rzeźbiarskie, w tej chwili są w Jamielniku 
w szkole, w przyszłości będą w świetlicy oraz w Radomnie. 
Imprez było znacznie więcej, w większości wymagały wsparcia technicznego i 
merytorycznego. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Ad 18 
Monitoring Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie za 2015 rok.  
Monitoring przedstawiła Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska. 
Dokument stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Ad 19 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt: 
- Panu sołtysowi Kazimierzowi Domżalskiemu na wniosek o podcięcie gałęzi Pan Wójt 
odpowiedział, że wniosek zleci do realizacji.  
Pan Wójt odpowiedział, że będziemy próbować wyegzekwować od prywatnych właścicieli 
podcięcie zakrzaczeń, aby nie wychodziły poza obręb posesji. Ale może być problem. 
- Panu sołtysowi z Lekart Pan Wójt odpowiedział, że Agencja Nieruchomości Rolnych nie 
wystąpiła z wnioskiem do Gminy o przejęcie nieruchomości po p.Kurowskim. Pan Wójt 
rozważy celowość przejęcia i nawiąże kontakt z Agencją w tej sprawie. W sprawie naprawy 
drogi na odcinku Lekarty – Jamielnik na odcinku gdzie są nierówności. Pan Wójt zleci 
zadanie do wykonania. Wniosek w sprawie przestawienia lampy w inne miejsce jest 
realizowany. Zlecenie zostało skierowane do energetyki.  
- Na wniosek Pani radnej Giziewskiej w sprawie braku dostaw wody do Lekart odpowiedzi 
udzielił Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło.  
Odpowiedział, że problemy z wodą w Lekartach są nadal. Od wczoraj nastąpił bardzo duży 
pobór wody związany z opryskami wykonywanymi przez rolników. Woda ze studni została 
wyczerpana prawie do zera. Studnia nie jest nowa i woda wolnej przybywa. Dzisiaj ze studni 
wyciągnięto pompę głębinową. Wykonaliśmy dokładne pomiary ilości wody. Studnia ma 46,7 
m głębokości, wody jest tylko 6m. Wczoraj przełączyliśmy część Nowego Dworu i część 
Lekart z hydroforni ze Skarlina i z Bagna. Od wczoraj do dzisiaj napływ jest większy, nie 
mniej jednak przy bardzo dużym poborze wody nie wystarczy. Nie ma również dużego 
ciśnienia w linii dlatego woda nie dociera do posesji wyżej położonych. Dzisiaj będzie 
wymieniona pompa głębinowa na nową i zobaczymy czy sytuacja poprawi się. Ta pompa 
uzyskuje trochę większe ciśnienie. Pompa jest posadowiona 5 cm od dna. Jeżeli zajdzie 
potrzebą to trzeba będzie przełączyć cały Nowy Dwór, część Lekart przełączyć z Bagna i ze 
Skarlina.  
 
Radny Mirosław Dajos zwrócił uwagę, że tam zasoby też nie są nieprzebrane. W Bagnie jest 
płytka studnia, ale nie zdarzyło się, żeby zabrakło wody. 
 
Prezes odpowiedział w sprawie jakości wody. W bieżącym roku były wykonane dwa badania 
przez niezależne firmy. Pierwsze było przeprowadzone 27 stycznia. Woda jest zdatna do 
picia. Zachowane są wszystkie parametry. Drugie było przeprowadzone przez Sanepid w 
dniu 21 marca 2016r. Woda w zakresie zbadanych parametrów odpowiada wymaganiom 
Ministra Zdrowia. Czyli woda jest zdatna do picia.  
 
Radna Anna Dymowska – to się zgadza. Ale w dniu 1 kwietnia dalszy sąsiad miał brązową 
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wodę i zadzwonił do Waszej firmy informując o tym. W dniu 4 kwietnia woda śmierdziała.  
 
Prezes odpowiedział, że w Jamielniku najczęściej płukana jest woda. W innych 
miejscowościach nie ma tego. Po tej interwencji pracownik spuszczał wodę na końcu linii, na 
tzw. skupie ziemniaków oraz na ul. Lipowej 15 i 8, również za szkołą w lesie, tam jest 
końcówka linii. Konserwator powiedział, że woda jest czysta. Nie było to bardzo długie 
płukanie. Nie było zastoiska wody. Średnio co 3-4 tygodnie woda jest płukana.  
W sprawie braku wody w Lekartach wyraził obawę, że przy dużym poborze, wody zabraknie 
mimo, że przybyło jej i wróciła do normy. Ona nie nadąża przybierać dlatego, że kończy się 
źródło. Ta studnia nie jest płytka, ma 60 m. Natomiast ta w Bagnie ma tylko 15-16 m i nie 
zdarzyło się, aby zabrakło. Tak samo jest w Mszanowie. W Skarlinie również kończy się 
źródło. 
 
Wójt odpowiedział na interpelację radnej Dymowskiej. Sprawy poruszone przez panią radną 
w większości dotyczą Jamielnika. W sprawie dziur na ul. Królowej Jadwigi wniosek Pan Wójt 
przekaże do rozpatrzenia. Jeżeli będzie zasadny, to podejmie działania, aby zrealizować. 
Innych zgłoszeń mieszkańców w tej kwestii nie było.  
W sprawie jakości wody w Jamielniku odpowiedzi udzielił Pan Prezes. W sprawie 
podejmowania działań zmierzających ku poprawie jakości wody Pan Wójt odpowiedział, że 
już od pewnego czasu pracujemy nad tym problemem. Został opracowany Program 
funkcjonalno-użytkowy budowy stacji uzdatniania wody i  częściowej modernizacji sieci. 
Program zakłada, że stacja będzie zlokalizowana w Mszanowie dlatego, że tu są największe 
pokłady wody i jest bardzo dobrej jakości. Żadne ujęcia wody, które są w tamtej części gminy 
nie nadają się do wykorzystania. Właściwą dokumentację opracuje inna firma. Zakończyło 
się postępowanie przetargowe. Dofinansowanie na budowę można uzyskać jedynie z 
Programu rozwoju obszarów wiejskich, w wysokości 63%. Jeżeli stacja będzie w Mszanowie, 
to jesteśmy zmuszeniu budować z własnych środków. Ponieważ w ramach PROW nie 
można budować wodociągów w granicach aglomeracji. Wiadomo, że Bratian, Pacółtowo i 
Mszanowo są w granicach aglomeracji Nowego Miasta Lubawskiego. Na dalszą sieć i 
przepompownię można otrzymać dofinansowanie. To zadanie jest priorytetowe dla gminy, 
nawet gdyby zaistniała konieczność wstrzymania innej inwestycji. Problemy z jakością wody  
i jej dostarczeniem coraz częściej pojawiają się.  
Pani radna pytała także o podwyżki wynagrodzeń  w roku 2015. Pani radna stwierdza, że  
wzrosły one o 13%, a średnia krajowa o 6%. Pan Wójt odpowiedział, że nie zawsze 
zwiększone wydatki na wynagrodzenia oznacza podwyżkę wynagrodzeń. Zgodnie z ustawą 
o pracownikach samorządowych gminy muszą wypłacać nagrody jubileuszowe z tytułu stażu 
pracy, lub odprawy emerytalne. Taka na pewno miała miejsce w 2015 roku, z uwagi na 
przejście na emeryturę pracownika. Dlatego to jest mylne wrażenie. Długo mógłbym tu 
opowiadać, ale Pani radna nie pytała, jeżeli chodzi o prowadzenie polityki kadrowej w tym 
wynagrodzeniach pracowników, jakie założenia w tej gminie przyjąłem jako Wójt. Ale tylko 
wskażę, że w polityce wynagradzania wcale nie chodzi o to, żeby jak najmniej wynagradzać, 
bo w prosty sposób byśmy doprowadzili do sytuacji, że stracilibyśmy najlepszych 
pracowników. Najbardziej kompetentnych i efektywnie pracujących. Ale też uspokajam, że 
my nie jesteśmy najlepszym przykładem, jako gmina do szukania przykładów 
niegospodarności w zakresie polityki kadrowej. Przypomnę, że nasza gmina nadal jest 
gminą, która najmniej wydaje środków na utrzymanie administracji gminnej. Innymi słowy 
naszego mieszkańca najmniej kosztuje utrzymanie urzędników w okolicy, a na pewno w 
powiecie nowomiejskim, ale i szerzej w sąsiednich gminach także. W sprawie udostępnienia 
wynagrodzeń za rok 2015 pracowników pełniących kierownicze stanowiska Pan Wójt 
odpowiedział,  że wszystkie te wynagrodzenia są udostępnione w Biuletynie Informacji 
Publicznej Urzędu Gminy. Jeżeli chodzi o moje wynagrodzenie to jest niezmienne od 
początku kadencji. W poprzedniej również przez całą kadencję nie było podwyżki. W I 
kadencji miałem najniższe wynagrodzenie wśród wójtów w okolicy.  
W sprawie projektów, które przygotowywał Urząd Gminy Pan Wójt odpowiedział, że 
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zdecydowana większość projektów była przygotowywana przez pracowników Urzędu. 
Jedynie wniosek do Rządowego Programu Odbudowy Dróg był przygotowany przez podmiot 
zewnętrzny.  
 
Radna Barbara Grzywacz odpowiedziała w sprawie przejścia dla pieszych w Jamielniku w 
okolicy ul. Spacerowej i Nowomiejskiej.  To przejście niewątpliwie jest potrzebne. Podobna 
historia była przy przejściu przy szkole. Wtedy otrzymałam informację, że przejście musi być 
z chodnika na chodnik. W tych okolicach tylko po jednej stronie jest chodnik. Niemniej 
wniosek przekaże Dyrektorowi Powiatowego Zarządu Dróg i na następnej sesji odpowie.  
 
Pan Wójt odpowiedział Panu radnemu Dajosowi w sprawie podcięcia zakrzaczeń wzdłuż 
drogi w kierunku cmentarza. Wniosek zleci do realizacji jak również przy innych drogach w 
Jamielniku.  
 
Panu radnemu Markowi Miecznikowskiemu  Pan Wójt podziękował za uznanie za dobrze 
przeprowadzone prace profilowe i naprawcze dróg w Chroślu. W sprawie odtworzenia 
odcinka rowu przy drodze Chrośle – Gryźliny Pan Wójt odpowiedział, że rozpatrzymy 
wniosek i jeżeli będzie zasadny zleci do realizacji.  Wniosek o podcięcie gałęzi  przy drogach 
w Chroślu będzie zlecone do realizacji.  
 
Panu sołtysowi Ireneuszowi Dąbrowskiemu o naprawę odcinka drogi wewnętrznej w 
Gwiździnach Pan Wójt odpowiedział, że wniosek uznaje za zasadny i zleci do realizacji.  
W sprawie posadzenia krzewów na cmentarzu Pan Wójt odpowiedział, że możemy 
zrealizować w ramach obowiązkowych nasadzeń, być może uda się jesienią tego roku. 
 
Pani radnej Edycie Gorzka o montaż lampy na wybudowaniu w Bagnie. W ubiegłym roku 
wniosek był zgłaszany, ale nie było środków na realizację. Wniosek zostanie rozpatrzony co 
do zasadności. Jest to wybudowanie, poza tym niechętnie robimy to słupach będących 
własnością energetyki. Wtedy zwiększają się koszty opłat za konserwację i eksploatację. 
Wniosek zostanie rozpatrzony.  
 
Na zapytanie sołtysa z Lekart w sprawie wody odpowiedzi udzielił Pan Prezes. 
 
W sprawie wynagrodzenia dla kierownika zespołu Sami Swoi z Tylic, wniosek zgłoszony na 
wspólnych komisjach przez radną Edytę Gorzka, wcześniej przez Pana radnego z Tylic Pan 
Wójt odpowiedział, że wniosek zlecił do realizacji.  
 
Pan Wójt podziękował sołtysowi z Gryźlin za wykonanie w czynie społecznym ogrodzenia 
pomnika w Gryźlinach. Radni zgłaszali taką potrzebę. Gmina zakupiła materiał. 
 
Poza tym Wójt zaprosił wszystkich na obchody Powiatowe Dnia Strażaka. Odbędą się w 
Tylicach w dniu 3 maja 2016r. o godz. 13-tej.  
Pan Wójt zaprezentował także radnym i sołtysom pierwszy numer Biuletynu Informacyjnego 
Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. Chcemy poprawić kontakt z mieszkańcami i aby 
mieli lepszy dostęp do informacji o działaniach Gminy i jej organów. Jest to dwumiesięcznik i 
jest bezpłatny.  
 
Radny Mirosław Dajos – wnioskował o jak najszybszą naprawę drogi od Jamielnika w 
kierunku Szeplerzyzny, zwłaszcza w okolicy jeziora są dziury. Stan tej drogi jest zły. 
Prawdopodobnie został pomięty podczas prac naprawczych.   
Radny wyraził opinię, że to jest początek problemów z wodą i może być tak, że Gmina 
będzie dowozić wodę. Trzeba rozważyć możliwość przyśpieszenia inwestycji związanych z 
zaopatrzeniem w wodę.    
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Prezes ZUK odpowiedział, że problem wody dotyczy nie tylko naszej Gminy, również innych 
gmin, także miasta Nowego Miasta Lubawskiego.  
 
Wójt – w kwestii inwestycji wodociągowych będziemy rozmawiać. Jedyna możliwa lokalizacja 
stacji jest w Mszanowie. W innej lokalizacji nie ma gminnej działki, a wykup terenu znacznie 
opóźniłoby realizację budowy.  Pan Wójt zapewnił, że przedstawi radnym koncepcję 
projektową. 
 
 
Ad 20 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew 
Wiśniewski zamknął obrady XVIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie. 
 
 
 
Sekretarz obrad                                                    Przewodniczący Rady Gminy  
Anna Dymowska                                                        Zbigniew Wiśniewski 
 

 


